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سرمقاله

سپاس از شما؛ فقط کمی سریعتر!
ادامه از صفحه یک

همچنین در موضوع فیلترینگ باید گفت که 
مردم طعم بسته شدن را به یکباره چشیده اند 
هرچند که امروز همه از این پلتفرم ها استفاده 
پیام  هرچند  تدریجی  شدن  باز  اما  کنند  می 
خوبی است اما انتظار اثر شگرف از این خبر نباید 
داشت. البته قابل درک است که فشارها در این 
موارد زیاد است و دولت به خصوص شخص 
رئیس جمهوری در این خصوص تلاش بسیاری 
کرده است اما به واقع انباشت شوک های منفی 
کمی  باید  گشایش  برای  که  است  زیاد  آنقدر 
سریع تر عمل کرد. البته روشن است که دولت، 
این  حل  برای  رئیس جمهوری،  شخص  به ویژه 
مشکلات فشار زیادی را متحمل می شود و تلاش 
بسیاری کرده است، اما با توجه به انباشت بالای 
شوک های منفی، باید سرعت عمل بیشتری به 
از دولت  تازه کند.  تا جامعه نفسی  خرج داد 
متخصصان  از  بهره گیری  با  که  می رود  انتظار 
زبده و اتخاذ تصمیم های قاطع و سریع، گام های 
جدی تری در جهت منافع مردم بردارد. در چنین 
شرایطی، مردم نیز با دیدن نشانه های بهبود، از 
رئیس جمهور خود حمایت خواهند کرد. بدون 
شک برداشتن آوار مشکلات کار ساده ای نیست، 
اما تجربه کشورهای دیگر نشان داده که گاهی 
نیاز  قاطعیت  به  عقب ماندگی ها  جبران  برای 
است. چه بسا در راه منافع اساسی مردم، ناچار 
با کسانی درگیر شویم که مفهوم وفاق  شویم 

مورد نظر آقای پزشکیان را درک نمی کنند.

خبر

اخبار

امیر سرتیپ حیدری بیان کرد
دستیابی هوانیروز ارتش به 

خودکفایی در تولید قطعات مدرن 
بالگردی

فرمانده نیروی زمینی ارتش، گفت: هوانیروز 
ارتش در زمینه های مختلفی چون دستیابی به 
تعمیر  و  تجهیزات مدرن  تولید  در  خودکفایی 
بسیار  پیشرفت های  به  بالگردی،  ادوات  انواع 

چشمگیری دست پیدا کرده است.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی ارتش، 
نیروی  فرمانده  حیدری  کیومرث  سرتیپ  امیر 
زمینی ارتش در بازدید از آمادگی رزمی، تجهیزات 
هوانیروز  رزمی  یکم  پایگاه  عملیاتی  توان  و 
نیروی  هواپیمایی  مجموعه  گفت:  کرمانشاه، 
جانفشانی های  و  رشادت ها  با  ارتش،  زمینی 
بی نظیر و تقدیم شهدا، عامل سرافرازی ارتش 

است و در قلب مردم ایران اسلامی جای دارد.
امیر سرتیپ حیدری ادامه داد: ارتش جمهوری 
اسلامی ایران، ارتشی الهی و دژ مستحکم کشور 
است؛ از آن جا که دشمن با اساس اسلام مخالف 
است و ایران اسلامی، پرچم دار اسلام در دنیا 
با  به جنگ  توان  تمام  با  امروز دشمن  است، 
رهبری  با  بحمدالله  اما  است؛  آمده  ما  کشور 
داهیانه فرماندهی معظم کل قوا و با قدرتمندی 
و اقتدار نیروهای مسلح کشور، دشمنان جرات 
ایران  مقدس  خاک  به  تعرضی  کوچک ترین 

اسلامی را ندارند.
فرمانده نیروی زمینی ارتش در ادامه بیان کرد: 
امروز بحمدالله مجموعه هواپیمایی نیروی زمینی 
ارتش، در زمینه های مختلفی چون دستیابی به 
تعمیر  و  تجهیزات مدرن  تولید  در  خودکفایی 
بسیار  پیشرفت های  به  بالگردی،  ادوات  انواع 

چشمگیری دست پیدا کرده است.
امیر سرتیپ کیومرث حیدری در ادامه تصریح 
کرد: وجه تمایز ارتش مقدس نظام جمهوری  
عقیده،  جهان،  ارتش های  سایر  با  اسلامی 
دیانت محوری و انگیزه الهی است که در قلوب 
جمهوری  ارتش  کارکنان  و  فرماندهان  تمامی 
اسلامی نهفته است و این انگیزه الهی سرمایه 
قابل  دنیا  در  هیچ سلاحی  با  که  است  بزرگی 

مقایسه نیست.
تبریک  ضمن  ارتش،  زمینی  نیروی  فرمانده 
تکریم  و  )س(  زهرا  فاطمه  حضرت  ولادت 
تمام  شک  بدون  کرد:  خاطرنشان  زن،  روز 
کشور،  مسلح  نیروهای  کارکنان  موفقیت های 
خصوصا مجموعه یگان های تابعه نیروی زمینی 
ارتش و مجموعه مجاهد و مخلص هوانیروز، 
مرهون زحمات، همدلی و صبوری همسران آنان 

در تمامی مأموریت ها است.

قالیباف خبر داد
هماهنگی خوب امروز دولت و 

مجلس برای ایجاد ثبات نسبی در 
بازار ارز

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت که دولت 
و مجلس شورای اسلامی مصمم هستند تا ثبات 
نسبی در بازار ارز و بازار تبادل ارزی ایجاد کنند.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در آغاز 
شورای  مجلس  سه شنبه  امروز  علنی  جلسه 
اسلامی اظهار کرد: مجلس از ساعت ۸ صبح 
دارایی،  و  اقتصادی  امور  وزیر  با حضور  امروز 
رئیس کل بانک مرکزی و رئیس سازمان برنامه و 
بودجه درباره ارز و تبادلات ارزی و تراز ارزی در 

کشور جلسه غیرعلنی داشت.
وی اضافه کرد: در این جلسه بحث های بسیار 
خوب، دقیق، کارشناسی و هماهنگی های خوبی 

انجام شد.
کرد:  بیان  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
دولت و مجلس شورای اسلامی مصمم هستند 
تا بتوانند ثبات نسبی در حوزه ارز و بازار تبادل 

ارزی براساس پیش بینی قانون ایجاد کنند.
نیاز  که  است  این  داد: تلاش  ادامه  قالیباف 
صادر  و  کنندگان  تولید  برای  را  ارزی  حوزه 
بعد  در  مخصوصا  واردات  بخش  و  کنندگان 
کاربردی تجاری و صنعتی تامین کنیم و دراین 
باره روسای کمیسیون های مربوطه گزارش های 

لازم را به اطلاع مردم می رسانند.

در دیدار معاونین و مدیران اطلاعات مطرح 
شد

 درخواست کمک پزشکیان از
وزارت اطلاعات

رئیس جمهور ضمن تشکر از تلاش و فعالیت 
اطلاعات،  وزارت  مدیران  و  کارکنان  گمنامانه 
گفت: اجر شما به خاطر اعتقادتان با خداست، 
دشمن خارجی نمی تواند ما را به زانو درآورد و با 

قدرت پیش خواهیم رفت.
به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان در دیدار با 
معاونین و مدیران وزارت اطلاعات به مناسبت 
چهلمین سال تأسیس این وزارتخانه، قدم اول 
برای مقابله با دشمن را ایجاد انسجام و وحدت 
در داخل کشور دانست و تصریح کرد: اگر مردم 
را همراه خودمان کنیم، هیچ قدرتی نمی تواند ما 
را زمین گیر کند و مشکل هم پیدا نمی کنیم. باید 
مردم را داشته باشیم و مشکلات مردم را مشکل 
خودمان بدانیم و برایش راه حل داشته باشیم. 
باید در عمل هر چه را که گفتیم، همانطور عمل 

کنیم.
رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت ایجاد امید 
مردم  که  کنیم  کاری  باید  افزود:  جامعه  در 
کشور  آینده  به  نسبت  و  حکومت  به  نسبت 
امیدوار شوند. من از شما برای ایجاد امید، آرزو 
و پایبندی مردم به کشور کمک می خواهم؛ باید 
بررسی شود آیا به افرادی که مسئولیت داده ایم، 
درست کار کرده اند یا نه؟ باید جواب بدهیم که 
چرا قدرت داشتیم، ولی مشکل را حل نکردیم، 
باید مملکت را به دست افرادی که توان مدیریت 

و تخصص خوبی دارند، بسپاریم.
در پایان این جلسه، رئیس جمهور ضمن تشکر 
در  زمان)عج(  امام  گمنام  سربازان  زحمات  از 
وزارت اطلاعات تاغکید کرد: از همه  این بحران ها 
با باور و اعتقادی که هست بیرون خواهیم آمد؛ 

ان شاءالله.

اهدای نماد ارتش به لاریجانی و 
عراقچی

کننده  از سوی معاون هماهنگ  ارتش  نماد 
ارتش به علی لاریجانی و عباس عراقچی اهدا شد
همایش  چهاردهمین  در  ایسنا،  گزارش  به 
سراسری مسئولان و هادیان سیاسی نیروهای 
مرکز  در   - شنبه  - سه  امروز  که صبح  مسلح 
سیاسی  عقیدتی  سازمان  کوثر  همایش های 
شد،  برگزار  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش 
امیر دریادار سیاری معاون  ارتش توسط  نماد 
هماهنگ کننده ارتش به علی لاریجانی مشاور 
تشخیص  مجمع  عضو  و  رهبری  معظم  مقام 
مصلحت نظام و عباس عراقچی وزیر امور خارجه 

اهدا شد.

واتساپ و گوگل پلی ، با اجماع رای مثبت اعضای 
شورای عالی مجازی رفع فیلتر شد. این اقدام گام اول 
طرح رفع محدودیت و فیلترینگ در دولت چهاردهم 

است.
وزیر ارتباطات نیز در مطلبی نوشت: »امروز گام اول 
رفع محدودیت از اینترنت را با همدلی و وفاق برداشتیم 
از پیگیری رئيس جمهور و همراهی رسانهها و فعالان 
همدلی  و  همراهی  این  به  پیش  از  بیش  و  ممنونم 

نیازمندیم. 
این مسیر ادامه دارد....«

همچنین عزت الله ضرغامی، عضو شورای عالی فضای 
مجازی، درباره پیشنهادات جلسه امروز شورای عالی 
»انتخاب«  به  محدودیت ها  رفع  برای  مجازی  فضای 
گفت: امروز من در مورد اهمیت مشوق های تاثیرگذار 
بر تولید محتوا ی فضای مجازی تاکید کردم و مواردی 
ذکر شد. حتما باید شبکه های داخلی تقویت شوند، 
آزادی مناسب برای تولیدکنندگان محتوا فراهم شود، 
تلورانس نظارت بر فضای مجازی باید یکسان باشد و 

سختگیری نادرست است.
 او افزود: اگر بخواهیم مردم را تشویق کنیم که با 
تولیدات ارزشمند فضای مجازی را پرکنند ،باید آزادی 

عمل داشته باشند. 
فضای  عالی  شورای  امروز  جلسه  درباره  ضرغامی 
مجازی گفت: به نظر می رسد فیلترینگ تنها راه اعمال 
حکمرانی  نیست. امروز  شورای عالی فضای مجازی با 

رئیس جمهور همراهی کرد.
وزیر ارتباطات رئیسی: پاسخگوی اتفاقاتی که با رفع 

فیلتر برای مردم می افتد باشید
در بین واکنش ها اما واکنش وزیر ارتباطات دولت 

قبل هم در نوع خود جالب بود.
»عیسی زارع پور«، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
دولت سیزدهم، در گفتگویی در حاشیه نمایشگاه تلکام، 
درمورد احتمال تصمیم شورای عالی فضای مجازی برای 
رفع فیلترینگ در جلسه امروز و مسئولیت های این 

تصمیم صحبت کرد.
به گزارش دیجیاتو، به گفته زارع پور، فیلترینگ و 
مسدودسازی ابزاری است که در کشور های دیگر هم 
باید منافع  این تصمیم  استفاده می شود: »در  از آن 
نظر  در  را  داخلی  پلتفرم های  و  امنیت  بحث  مردم، 
داشته باشیم. فیلترینگ مسئله صفر و یکی نیست. 
مسدودسازی ابزار است. شما تیک تاک را در آمریکا 
در  اجتماعی  محبوب ترین شبکه  پلتفرم  این  ببینید. 
آمریکا است، اما به آن گفته اند اگر سهام خود را واگذار 

نکند، مسدود می شود.«
وزیر ارتباطات سابق بر این باور است که افرادی که 
درمورد رفع فیلترینگ تصمیم می گیرند، باید پاسخگوی 
عواقب احتمالی آن باشند: »آقایانی که مسئول هستند 
و در شورای عالی فضای مجازی تصمیم گیری می کنند، 
باید تصمیم بگیرند چگونه می خواهند قوانین فضای 
که  اتفاقاتی  درباره  باید  آنها  کنند.  پیاده  را  مجازی 
برای مردم می افتد، پاسخگو باشند. امیدوارم دوستان 

تصمیم درستی درمورد فیلترینگ بگیرند.«
ظریف: پزشکیان فیلترینگ را در شأن مردم ایران 

نمی داند
همچنین معاون راهبردی رئیس جمهوری گفت: دکتر 
پزشکیان به دنبال ایجاد اجماع در سطوح حاکمیتی و 
نیز با مردم است و مطمئن باشید او آدمی نیست که به 

راحتی از پا بنشیند و موضوعات را فراموش کند.
به گزارش ایسنا، محمدجواد ظریف در حاشیه بازدید 
از نمایشگاه تلکام در جمع خبرنگاران اظهار کرد: دکتر 
پزشکیان باور دارد و در دوران انتخابات هم وعده داد 
که فیلترینگ را برمی دارد چون فیلترینگ نه در شأن 
مردم این کشور است و نه به کمکی به کشور می کند 
تمام  دارد.  مثبتی  اثر  ما  امنیت  نه حتی در حوزه  و 
کارشناسان امنیتی ما به این موضوع اشاره دارند که این 

کار برای امنیت کشور مفید نیست.
رفع  زمینه  در  رئیس جمهوری  بنابراین  افزود:  وی 
البته اینطور نیست که در  فیلترینگ تلاش می کند. 

کشور یک نفر بتواند تصمیم بگیرد؛ از بالاترین سطح 
تا پایین ترین سطح همه نیاز دارند اجماع ایجاد کنند یا 
لااقل حدی از همفکری و هم گرایشی ایجاد کنند و دکتر 
پزشکیان نیز که شعار وفاق ملی را داده است در همین 

راستا تلاش می کند.
معاون راهبردی رئیس جمهوری گفت: دکتر پزشکیان 
مردم،  با  وفاق  هم  و  حاکمیتی  در سطوح  وفاق  هم 
مخصوصاً بخشی که رای ندادند و در انتخابات شرکت 
نکردند را دنبال می کند. مطمئن باشید دکتر پزشکیان 
آدمی نیست که به این راحتی از پا بنشیند و موضوعات 

را فراموش کند.
دارد.  کرد: دشواری هایی هم وجود  ظریف تصریح 
کسی هم قول نداد همه چیز یک شبه گلستان می شود. 
البته گاهی گلستان نشد که هیچ، مشکلات هم بیشتر 
شد. مردم هزینه می دهند ولی این به خاطر آن نیست 
که دولت به این موارد باور ندارد یا اینکه حرف هایی که 

در دوره انتخابات زده را فراموش کرده است .
فیلترینگ چیز بیخودی است

شورای  مجلس  معادن  و   صنایع  کمیسیون  رئیس 
اسلامی : با روش فعلی فقط بازار دلالی و فیلترشکن 

فروشی داغ است و هزینه های مردم بیشتر می شود.
معادن  و   صنایع  کمیسیون  رئیس  علیزاده  رضا 
ایران،  عصر  با  گفت وگو  در  اسلامی  شورای  مجلس 
گفت:  فیلترینگ واقعا در حاکمیت و حکمرانی فضای 
مجازی کارآیی ندارد و عملا آن که چیزی که قصد و نظر 

حاکمیت است با فیلترینگ برآورده نمی شود.
ما  است.  بیخودی  چیز  فیلترینگ  کرد:  اظهار  وی 
بایستی مدیریت بهینه فضای مجازی و حکمرانی فضای 
مجازی را در اولویت داشته باشیم اما راهش فیلترینگ 

نیست.
وی تاکید کرد: وزیر ارتباطات هم معتقد است که 
فیلترینگ حاکمیت حکمرانی فضای مجازی را بهتر نمی 

کند و بدتر هم می کند.
علیزاده با بیان اینکه باید شورای عالی فضای مجازی 
تصمیمی اتخاذ کند که در راستای حل مشکلات مردم 
در بحث فضای مجازی باشد، گفت: بنده به عنوان 
رییس کمیسیون عمران معتقدم که راهکار ساماندهی 

فضای مجازی فیلترینگ نیست و با آن مخالفم.
وی بیان کرد:  روش فعلی فیلترینگ جوابگوی آنچه 
که برای مدیریت فضای مجازی می خواهیم نیست. 

حکمرانی فضای مجازی در همه کشورها وجود دارد.
وی خاطر نشان کرد: با روش فعلی فقط بازار دلالی و 
فیلترشکن فروشی داغ است و هزینه های مردم بیشتر 

می شود.
امیدوار به گام های بعدی رفع فیلترینگ باشیم، چاره 

ای نداریم
دبیر پیشین شورای عالی فضای مجازی به خبرگزاری 
خبرآنلاین گفت: رفع فیلتر گوگل پل و واتس آپ طلیعه 

اقدامات دیگر است.
»گوگلی پلی و واتس آپ رفع فیلتر شد«، تصمیمی 
با اجماع آن را  که امروز شورای عالی فضای مجازی 
تصویب کرد. تصمیمی که از نگاه برخی پایین تر از 

انتظار و مطالبه مردم بود.
شورایعالی  سابق  دبیر  فیروزآبادی،  سیدابوالحسن 
فضای مجازی می گوید چاره ای نداریم باید خوش بین 
باشیم و این تصمیم برای رفع فیلترینگ واتس آپ و 

گوگل پلی را طلیعه اقدامات دیگر بدانیم.
او تاکید دارد فیلتر واتس آپ که بیشتر یک شبکه 
وجاهتی  ابتدا  از  اجتماعی  شبکه  تا  است  ارتباطی 

نداشت.
سیدابوالحسن  با  خبرآنلاین  گفتگوی  مشروح 

فیروزآبادی را بخوانید؛
مجازی  فضای  عالی  شورای  فیروزآبادی!  اقای   
تصمیم به رفع فیلترینگ گوگل پلی و واتس آپ گرفت، 
تصمیم که شاید انتظار بیشتری از آن می رفت، ارزیابی 

شما چیست؟
 امیدوارم این اقدامی که امروز انجام شد، طلیعه 
اقدامات مثبت دیگر باشد و ما شاهد این باشیم که 
یک پلتفرم عمومی به طور نامحدود بسته نشود، از 
این فضا خارج شویم و متناسب  با مقتضیات تصمیم 

گیری شود.
کارهای  و  کسب  به  بشارتی  پلی  گوگل  فیلتر  رفع 

دانش بنیان است
گوگل پلی نقش مهمی در توسعه نرم افزارهای تحت 
سیستم عامل اندروید در کشور دارد و بشارتی است 
که بسیاری از کسب و کارهای دانش بنیان می توانند 
براساس آن عمل کنند و از این استور )store( مهم نرم 

افزاری استفاده کنند. 
فیلتر واتس آپ هیچ وجهی نداشت

واتس آپ بیش از اینکه شبکه اجتماعی باشد یک 

انصافا بستن آن هیچ وجهی  ارتباطی است و  شبکه 
نداشت و این اقدام باید خیلی زودرت انجام می شد 

ولی ماهی را هر وقت از آب بگیرند.
 در واقع واتس آپ که امنیتی نبود و گوگل پلی 
در راستای کمک به کسب و کارهای آنلاین رفع فیلتر 

شده است و ...
از  استور  یک  پلی  گوگلی  است،  همینطور  بله   
انواع اپلیکیشن هاست، که مردم براساس نیازهای خود 
اپلیکیشن های مورد نیاز خود را از آن دانلود می کنند. 
در دوره ای که گوگل پلی بسته است مردم ناچار هستند 
از استورهای واسطه مثل کافه بازار استفاده کنند و این 
باز شدن گوگلی پلی دسترسی مردم به همه اپلیکیشن 
های اندرویدی را باز می کند و این اقدام بسیار خوبی 
برای کسانی است که نرم افزار دانلود می کنند و نیاز به 

اپلیکشن های متعدد دارد.
باید امیدوار به برداشته شدن گام های بعدی رفع 

فیلترینگ باشیم
 طی چند روز اخیر و براساس اظهارات مقامات 
مرتبط با این موضوع انتظار بیشتری می رفت که رفع 
فیلترینگ گسترده تر یا یکباره باشد، بدون تعارف امید 
دارید که گام بعدی به فاصله کوتاه برداشته شود و 

مشمول مرور زمان نشود؟
رفع  بعدی  های  گام  اجرای  به  امیدوار  باید   

فیلترینگ باشیم، باشیم چاره ای نداریم.
استفاده از فیلترینگ در کشور به صورت محدود 

مخالفان جدی دارد
 چند ساعت قبل از جلسه شورای عالی فضای 
مجازی نامه ای از سوی برخی نمایندگان منتشر شد 
که ادعا شده بود 136 امضا دارد ولی اسامی امضا 
کنندگان مشخص نبود، در این نامه با بدبینی نسبت 
به رفع فیلترینگ نگاه شده بود، این نامه با پیگیری 
های آقایان تقی پور، روانبخش و رسایی تهیه شده 
بود، فکر می کنید با این فشاری که وارد می شود 
شرایط برای برداشته شدن گام های بعدی به سرعت 

فراهم شود؟
 طبیعی است که این افراد پیگیر باشند. همانطور 
که عرض کردم که استفاده از فیلترینگ در کشور به 
صورت محدود مخالفان جدی دارد و باید به اینکه شاهد 
باشیم که یوتیوب با ملاحظاتش در کشور باز شد یا 

سایر پلتفرم ها رفع فیلتر شوند، خوش بین باشیم.

سخنگوی هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی درباره جلسه غیر 
علنی امروز مجلس و دولت درباره بازار ارز توضیح داد.

به گزارش ایسنا، عباس گودرزی در جمع خبرنگاران در توضیح جلسه 
غیرعلنی امروز )سه شنبه( مجلس که پیش از جلسه علنی با حضور تیم 
اقتصادی دولت برگزار شد، عنوان کرد: روز یکشنبه با توجه به نوسانات 
بازار ارز جلسه غیرعلنی مجلس با حضور رئیس و نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی برگزار و مقرر شد کمیسیون اقتصادی مجلس گزارشی را 
تهیه کند و با حضور رئیس سازمان برنامه و بودجه، رئیس بانک مرکزی 
و وزیر اقتصاد جلسه ای را برگزار کند. این جلسه صبح امروز به شکل 
غیر علنی در مجلس شورای اسلامی برگزار شد. دوستان نظرات خود را 

بیان کردند و گزارش کمیسیون اقتصادی نیز قرائت شد.
وی ادامه داد: آنچه که امروز مورد تاکید دولت بود این است که آنان 
به دنبال تامین منابع کسری بودجه از طریق افزایش قیمت ارز نیستند. 

البته این حرف درست است با توجه به اینکه سهم دولت از فروش 
نفت کاملا مشخص است و بخشی از آن برای واردات کالاهای اساسی 
اختصاص پیدا خواهد کرد و بخشی دیگر برای تامین مواد اولیه و واردات 

دارو در سال 1۴۰3 و 1۴۰۴ در نظر گرفته خواهد شد.
گودرزی عنوان کرد: دولت تاکید دارد که می خواهد بازار  ارز نیما را 
که حدود 6۰ درصد از بازار ارز را به خود اختصاص داده است، حذف 
کند. دولت می خواهد بازار شناور ارز را ایجاد کند و آن را مدیریت کند 
تا نرخ توافقی و نیما را یکی کند اما مجلس نیز تاکید دارد که حتما باید با 

کانال های مجازی و بازارهای غیر رسمی ارز برخورد قهری شود.
سخنگوی هیات رئیسه مجلس گفت: در این جلسه تاکید شد تا 
کمیسیون امنیت ملی در این قضیه ورود کند و با کسانی که با نرخ 
گذاری های ناصحیح در بازار ارز التهاب ایجاد می کنند، برخورد کند. 
نمایندگان محترم نیز بر حمایت از تولید داخلی، واردات ارز و ایجاد 

حساب ارزی برای افراد تا سرمایه های آنان در تولید و اقتصاد کشور 
گفت:  مجلس  رئیسه  هیات  سخنگوی  کردند.  تاکید  شود،  دخیل 
کمیسیون  اقتصادی نیز مامور شد مسائل گفته شده را روزانه رصد کند 
و دولت نیز پای کار باشد. بانک مرکزی موظف شد نسبت به بازار 
آشفته ارز پاسخگو باشد. همچنین تاکید رئیس مجلس بر ادامه این 
جلسات بود تا در بازه زمانی معقول مردم اثر این نشست های مشترک 
میان دولت و مجلس را حس کنند. از سوی دیگر مجلس تلاش می کند 

تا در تعامل با دولت ثبات را به بازار ارزی و معیشتی کشور برگرداند.
گودرزی در پایان درباره چرایی برگزاری این جلسه به شکل غیرعلنی 
گفت: طبیعی است که در جلسات غیرعلنی مباحث باید ریزتر مورد 
بررسی قرار گیرد و اظهارات نیز کارشناسانه تر باشد. هم چنین این 
جلسات از هیاهوهای جلسه علنی به دور است. در کل مردم عزیز 

بدانند مجلس و دولت موضوعی پنهانی میان خود ندارند.

گام اول مهمترین وعده پزشکیان برداشته شد

واتساپ و گوگل پلی آزاد شد
گروه سیاسی- با گذشت بیش از دو سال از فیلترینگ پلتفرم های اساسی کشور، موضوع رفع فیلترینگ دیروز، در تاریخ ۴ دی ماه 1۴۰3، در شورای عالی 

فضای مجازی مورد بررسی قرار گرفت.

با اخلال گران بازار ارز برخورد می شودسخنگوی هیات رئیسه مجلس با اشاره به جلسه غیرعلنی با دولت:

فیلترینگ واقعا 
در حاکمیت و 

حکمرانی فضای 
مجازی کارآیی 

ندارد و عملا 
آن که چیزی 

که قصد و نظر 
حاکمیت است 

با فیلترینگ 
برآورده نمی 

شود

دومین سفر استانی رئیس دولت چهاردهم فردا به مقصد خراسان شمالی انجام 
می شود؛ مقصدی که نشان می دهد، توجه به مناطق محروم و کم برخوردار و 
»صدای بی صدایان بودن«، دالِ مرکزی گفتمان دولتِ وفاق در سفرهای استانی 

است.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، رئیس جمهور فردا چهارشنبه پنجم دی ماه 
انتخاب  می شود.  شمالی  خراسان  عازم  خود  استانی  سفر  دومین  در   1۴۰3
خراسان شمالی پس از سیستان وبلوچستان حاوی پیام مهمی است که نشان 
می دهد توجه به مناطق محروم و کم برخوردار، رعایت انصاف، برقراری عدالت 
و در یک کلام »صدای بی صدایان بودن«، دالِ مرکزی گفتمان دولتِ وفاق در 

انجام سفرهای استانی است.
سیستان و بلوچستان درست یک ماه قبل و در نخستین روز از آخرین ماه 
پاییز، میزبان رئیس جمهور و 11 تن از اعضای دولتِ چهاردهم بود؛ پزشکیان با 
انتخاب این استان به عنوان نخستین مقصد سفرهای استانی نشان داد که توجه 
به محرومان و تلاش برای حل مشکل مردم در دولتِ وفاق تنها یک شعار نیست 

بلکه به صورت عملی دنبال می شود.
رئیس جمهور در نخستین سفر استانی خود با اقشار مختلف مردم از جمله 
دانشجویان، زنان، نخبگان و فرهیختگان، خانواده شهدا، فعالان فرهنگی و 
اجتماعی، فعالان اقتصادی و کارآفرینان سیستان و بلوچستان و همچنین جمعی 
از علمای شیعه و اهل سنت دیدار کرد؛ دیداری برای »شنیدن« و نه تنها »سخن 
گفتن«. در ابتدای تمام نشست ها، نمایندگان گروه های اجتماعی حاضر به بیان 

نظرات، دیدگاه ها و دغدغه های خود از جمله توسعه درخورریال شایسته و ترازِ 
سیستان و بلوچستان، استفاده از ظرفیت مرزها، فعال سازی و توسعه معادن، 
مشارکت دهی مردم در طرح های کلان، استفاده از ظرفیت مردمی در تأمین 
امنیت، اتخاذ تصمیمات فرهنگی متناسب با شرایط فرهنگی و اجتماعی استان، 
لزوم توجه ویژه به موضوع آسیب های اجتماعی به ویژه در میان نسل جوان، 
توجه به ظرفیت های گردشگری و لزوم احیای مصوبات سفر رهبر انقلاب به 
استان پرداختند و رئیس جمهور و اعضای هیاتِ دولت نیز به دقت دغدغه ها 
را شنیدند و در پایان از برنامه های خود برای پیشبرد اهداف توسعه ای استان 

سخن گفتند.
رهبر انقلاب در نخستین دیدار با اعضای هیات دولت چهاردهم با تاکید بر 
انجام سفرهای استانی، تاکید کردند: »اطلاع از متنِ زندگی مردم با کارتابل 
و گزارش کتبی امکانپذیر نیست. باید بروید، ببینید، بشنوید، از خود مردم 
بشنوید. وقتی انسان می رود می شنود، می بیند با آنچه که ما در گزارش به ما 
رسیده، تفاوت های زیادی وجود دارد«. و لذا سفرهای استانی با تاکیدات رهبر 
معظم انقلاب مبنی بر »شنیدن« صدای مردم ادامه پیدا کرد و البته اینبار شاهد 
سنتّ شکنی در سفرهای استانی نیز بودیم. نمایندگان اقشار مختلف مردم نوبت 
صحبت کردن داشتند، ایستادند و سخن گفتند و بدون سانسور دیدگاه ها و 
انتقادات خود را بیان کردند، رئیس جمهور و اعضای هیات دولت هم نشستند 

و گوش فرا دادند.
رنگین کمان اقوام ایران در انتظار رئیس جمهور

حال نوبت به دیداری دیگر است. اینبار خراسان شمالی، استانی که به گنجینه 
فرهنگ ها و رنگین کمان اقوام ایران شهرت دارد؛ گروه های قومی مختلف از کرُد 
و فارس  گرفته تا تات  و ترکمن ها و ترُک  در این استان سکونت دارند و همین 
وجود اقوام گوناگون با فرهنگ ها و آداب و رسوم متفاوت است که سبب شده 

این استان به گنجینه فرهنگ ها شهرت یابد.
خراسان شمالی از نظر امکانات و مواهب طبیعی و توانایی نیروی انسانی، 
می کند.  نرم  پنجه  و  دست  عدیده ای  مشکلات  با  متاسفانه  اما  برخوردار، 
متاسفانه این استان در بسیاری از شاخص های توسعه در رتبه پایین قرار 
دارد. به عنوان مثال دومین استان فقیر کشور است، از لحاظ شاخص های 
بهبود فضای کسب و کار در زمره آخرین هاست، از نظر نرخ تورم در میان 
6 استان نخست و از نظر شاخص درآمد خانوار از آخرین استان های کشور 

است.
قرار  رتبه های نخست  در  یارانه  دریافت  تعداد شهروندان مشمول  نظر  از 
دارد به گونه ای که ۹۲ درصد مردم استان یارانه دریافت می کنند که همه اینها 
نشان می دهد که متاسفانه در طول سال های گذشته امکان به فعلیت رسیدن 

ظرفیت های بالقوه و سرشار استان فراهم نشده است.
درست به همین دلیل است که رئیس جمهور در دومین سفر استانی خود به 
این استان سفر خواهد کرد. موضوعی که سیدمهدی طباطبایی معاون ارتباطات 
دفتر رئیس جمهور نیز بر آن تاکید کرد و گفت: استان های محروم و کم برخوردار 
در کانون توجه دکتر پزشکیان قرار دارند چرا که انصاف و عدالت فقط وعده 

نیست.
در این سفر نیز دیدار با اقشار مختلف مردم اعم از فعالان فرهنگی و اجتماعی، 
اقتصادی، نخبگان و فرهیختگان، دانشجویان و بانوان در دستور کار است. 
همچنین قرار است برخی از پروژه های مهم استان از جمله خط انتقال و تصفیه 
خانه پسآب پتروشیمی بجنورد و طرح های برق رسانی به استان که بیش از ۲ هزار 

میلیارد ریال برای آن هزینه شده است، مورد بهره برداری قرار گیرد.

سنّت شکنی در سفرهای استانی
»شنیدن« به جای »سخنرانی «
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